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samaalwjdan@gmail.com   

 الموخص:
يهارات اهتحدث هدى طص اهركًيّة اهتفاعوية في تحصيٌ هدفت اهدراشة إهى يعرفة فاعوية اهبرٍايخ اهتعويًي اهلائى على اهل

 ظاهبات اهطف اهحاهث الابتدائي في دههة اهكوىت.
م، يٌ يدرشة 2016-2015( ظاهبة يٌ ظاهبات اهطف اهحاهث الابتدائي خلال اهفطن اهحاٍي هوعام اهدراشي 48هتكون أفراد اهدراشة يٌ)

بير في دههة اهكوىت،  هتى اشتخدام المَهخ شيه اهتذرىبي هكد درى توزىع شبيكة اهعَذرو الابتدائية، في يَعلة يبارك اهك
( ظاهبة، درشت باهبرٍايخ اهتعويًي اهلائى على اهلطص اهركًيّة 23شعبتي أفراد اهدراشة إهى يذًوعتيٌ: تذرىبية هعددها )

ِّى اختبار( ظاهبة، درشت باهعرىلة الاعتيادىة. ههتحليق هدف اهدر25اهتفاعوية، هضابعة عددها ) هلياس يهارات اهتحدث  اشة ضُ
 هدى ظاهبات اهطف اهحاهث الابتدائي، هتى اهتحلق يٌ ضدكه هجباته، هظبق على أفراد اهدراشة، هبعد تحوين اهبياٍات ظهر أن هَاهم :

اختبار يهارات ( في α = 0.05فرهق ذات دلاهة إحطائية بيٌ يتوشعي المذًوعتيٌ: اهتذرىبية هاهضابعة عَد يصتوى اهدلاهة )
اهتحدث )هضوح الأفكار، اهضبط اهَحوو هاهطرفي، اهعرض اهشفهي(، تعزى إهى اهبرٍايخ اهتعويًي اهلائى على اهلطص اهركًية 

 اهتفاعوية.

 اهبرٍايخ اهتعويًي، اهلطص اهركًيّة اهتفاعوية، اهتحدث كلمات مفتاحية: 
 Effectveness Of An Instructional Program Based On Intereractive  Digital Stories On Improving  

Speaking Skills Among Third Elementry Female Students In Kuwait 
Abstract: 
The current study investigated Effectiveness of an Instructional Program based on Interactive Digital Stories on Improving speaking 

skills among Third Elementary Female Students in Kuwait .The study sample comprises (48) the 3rd grade, female students. All the 

participants in the study are currently studying in the second semester of the academic year 2015 – 2016 at Sabeekah Al-Anjari 

Primary School, in Mubarak Al-Kabeer area in the State of Kuwait. The sample was divided into two groups: the experimental group, 

with (23) students whom studied the current education system with digital interactive stories, and a control group, with (25) 

students whom studied the normal program. To achieve the objective of the study, a test was designed to measure speaking 

comprehension of 3rd grade, female students. The test was also checked in terms of validity and credibility, and was applied to 

study participants in post and pro stages. Afterwards, data analysis revealed the following result  :  

- There are statistically significant differences between the averages of the two groups (experimental group and control group) at 

the level of significance (α = 0.05) in favor of speaking skills. These differences, in the measured skills, were in favor of the 

experimental group, and all of which can be attributed to the program. 
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